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Az E.ON és a Gázközösség
közös érdeke és célja

az ügyfelek elégedettsége

Folytatás a 2. oldalon

Gelencsér Lajos igazgatósági elnök és
ügyvezetõ igazgató személyében új ve-
zetõje van az E.ON-on belül a gázháló-
zati területnek. Interjúnkból kiderül, hogy
Gelencsér úr nagy jelentõséget tulajdo-
nít a Gázközösség mûködésének és tá-
mogatni kívánja az E.ON-nal folytatott
együttmûködést. A jelen feladataira össz-
pontosít, de érdeklõdve figyeli az energia-
termelés várható technológiai változásait,
amelyek szerinte akár már 5–10 év múl-
va jelentõs hatással lehetnek a gázrend-
szerek tervezésére és szerelésére.

– Milyennek látja, hogyan értékeli Ön a
Gázközösség és annak tagjai munká-
ját, helyzetét, feladatait?

– A Gázközösség és az E.ON kapcsolatá-
nak egyik alapvetõ eleme, hogy egymást tá-
mogatva, az együttmûködésbe saját képes-
ségeiket, tudásukat beleadva mindkét szerve-
zet jobb eredményeket érhet el mint külön-
külön, vagyis jelentõs lehetõségeink vannak
az ún. szinergiák kihasználására. Olyan ez,
mint amikor van két szomszéd, az egyiknek
méhei vannak, a másiknak barackfái és mind-
kettõ örül, hogy egymás szomszédjai lehet-

nek. Az az együttmûködés a jó, amibõl mind-
két fél nyer.

Háromszög, amelyben
az ügyfelek nyernek
Az E.ON gázhálózati cégeinek szüksége van
megbízható szerelõkre, olyan csapatra, amely
a fogyasztóknál, az ügyfeleknél képviseli az
E.ON értékrendjét, végsõ soron magát a cé-
get. Ettõl a kapcsolattól azonban elsõsorban
azt várjuk, hogy az ügyfelek mindenképpen
nyerjenek belõle! Tehát valójában nem két-
oldalú helyzetre tekintünk, hanem háromol-
dalúra: az ügyfeleink, vagyis a gázfogyasz-
tók, a Gázközösség és az E.ON gázhálózati
cégei kapcsolódnak össze. Azt tartom a leg-
fontosabbnak, hogy ebben a háromszögben
az ügyfelek nyerjenek.

– Milyen nyereségre gondol elsõsorban?
– Ha az ügyfeleknek gázszolgáltatással

kapcsolatos igényük van, az egyszerûen elin-
tézõdjön. A Gázközösség tagjai az ügyfelek
igényei szerint el tudnak járni, és ettõl egysze-
rûen zajlanak a folyamatok. A másik, hogy
gyorsan történjen.

Kedves Kollégák!
Most, amikor az év vége közeledtével számvetést
készítünk az eltelt idõszakról, jólesõ érzéssel álla-
píthatjuk meg, a partnerkapcsolatok újraszervezé-
sét célzó munka eredményt hozott. Céljaink, hogy
szoros kapcsolat és együttmûködés alakuljon ki a
földgáz- és árampiaci partnerek, valamint az E.ON
vállalatai között, hogy a partnerek egyre több, a
fogyasztók számára végzendõ feladattal legyenek
megbízva, a szakmai munka minõsége folyamato-
san fejlõdjön, a partnerek piaci pozíciója erõsöd-
jön és mindezek következtében a fogyasztói elége-
dettség nõjön, megvalósulni látszanak.

Az E.ON világossá tette, hogy a jövõben egyre
nagyobb mértékben kíván a partnerekre támasz-
kodni a fogyasztók számára végzendõ munkákat
illetõen. Ennek gyakorlati megvalósítása az év kö-
zepén megkezdõdött és azóta folyamatosan tart.
Tagjaink jól alkalmazkodtak az új módszerekhez,
eljárásokhoz, ügymenethez, az E.ON-munkatársak
pedig egyre inkább ráéreznek arra, mi a partner-
ség. Az E.ON hálózati engedélyesek új vezetõjétõl is
megkapjuk a korábban tapasztalt figyelmet, támo-
gatást. Úgy tûnik, hogy az általunk kialakított part-
neri rendszer más engedélyesek figyelmét is felkel-
tette, többen kerestek meg bennünket tapasztalato-
kért, információkért és tervezik a megvalósítást.

Elõretekintve, a földgáz jövõjét várhatóan két té-
nyezõ fogja meghatározni. Egyik a japán atomerõ-
mû-katasztrófa következménye. A bezárandó atom-
erõmûvek pótlására a legkézenfekvõbb megoldás
a földgáz. A másik, ami bennünket közelebbrõl
érint, az új technológiák bevezetése. A földgázzal
üzemelõ hõszivattyúk, családi ház méretû kapcsolt
hõ- és áramtermelés, a tüzelõanyag-cellák a hol-
nap berendezései, amelyek alkalmazására fel kell
készülni, új, más szakmát is érintõ ismereteket kell
szerezni. Ha a földgáznak van jövõje, akkor ne-
künk is van. Az említett technológiák beépítéséhez,
szervizeléséhez jól képzett szakemberekre lesz
szükség. Ezeknek a szakembereknek, szándékaink
szerint, tagságunkból kell kikerülniük.

Az elmondottakkal nem azt akarom sugallni,
hogy most már hátradõlhetünk és a dolgok ma-
guktól mennek, hanem, úgy vélem, jó úton hala-
dunk és a jövõ alakításában sok minden rajtunk is
múlhat. A megkezdett munka folytatásához és az
új feladatokra való felkészüléshez kívánok mind-
nyájuknak erõt, egészséget és sikeres, boldog új
évet!

Bayer Károly elnök
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Ha a Gázközösség jól mûködik, akkor nagyon
rugalmasan történhet az ügyfél kiszolgálása,
a saját bõrömön is tapasztaltam, hogy nem
kellett hónapokig várni valami elintézésére,
hanem az elvárható idõn belöl teljesültek az
igényeim.

A harmadik, hogy az ügyfél azzal is nyer,
ha etikus vállalkozói magatartást tapasztal.
Ezért is tartjuk fontosnak, hogy legyen minõ-
ségkontroll, de nem csak a mûszaki oldalra
gondolok, hanem arra is, hogy milyen annak
a folyamatnak a minõsége, amely során az
ügyfelet kiszolgáljuk. És az etikának az ár is
része, amit, úgy tapasztaljuk, a tagok közötti
verseny megold. Az egyesület etikai bizottsá-
gának az elmúlt években nem kellett ilyen
ügyet tárgyalni. Mivel az együttmûködésünk
fejlesztésének az ügyfél kiváló kiszolgálása a
célja, a tisztességes, etikus hozzáállás is fon-
tos követelmény.

A Gázközösség jövõbe
mutató, ezért támogatom

– Az E.ON oldaláról nézve melyek azok
a további szempontok, amelyek a
cégnek fontosak?

– Az E.ON-nak megbízható, korrekt, ru-
galmas, jó áron dolgozó alvállalkozókra van
szüksége. Ha nem ilyen szabályozott kereten
belül mûködnénk együtt, több lenne a gond.
Megfelelõ jogi kerete van az együttmûködé-
sünknek és ezen belül érvényesítjük az igé-
nyeinket a minõség és megbízhatóság terüle-
tén. Fontosnak tartjuk, hogy rendszeres isme-
retmegújító oktatások legyenek. Az ellenõr-
zés is megvalósul, mert a Gázközösség tag-
jainak munkáját a gázhálózati cégek munka-
társai kontrollálják. Ez hosszú távú stabilitást
biztosít. A Gázközösség tagjai számára sok-
rétûek az elõnyök: gyorsabban és egyszerûb-

ben szolgálhatják ki az ügyfeleket, mint a nem
gázközösségi tagok, munkához jutnak a gáz-
hálózati cégtõl, információkat kapnak és az
oktatások szervezése is megvalósul. Ez az
együttmûködési helyzet kerek egész, ellenér-
dekeltséget én nem találtam benne.

– Milyen jövõje van az E.ON és a
Gázközösség együttmûködésének?

– Mivel a villamoshálózatért és a gázháló-
zatért is felelõs vagyok, nem tudok eltekinteni
attól, hogy mindkét terület jó gyakorlatait fi-
gyeljem. A villamos területen még nem va-
gyunk ezen a fejlettségi szinten, mint a Gáz-
közösség. A villamos területen is vannak mi-
nõsített szerelõk, de nincs ennyire szervezet-
ten mûködtetve az a közösség, és ezt a jó gya-
korlatot, mintát érdemes lenne átvenni. Ha
ott is sikerül ezt a rendszert felépíteni, akkor
még azt is el tudom képzelni, hogy ez a két
szakmai csoport esetleg Energiaközösségben
alkot szakmai közösséget, amelybõl még több
elõnyt tudunk kihozni. A Gázközösség mûkö-
dési elveit és eredményeit jónak tartom, ez
jövõbe mutató dolog, amit mindenképpen
támogatok.

Új energiatermelési
technikák a láthatáron

– A tavaszi szekszárdi szakmai napon
Diethelm Mohrtól, az E.ON Ruhrgas
tanácsadójától hallottunk ismételten
információkat arról, hogy a fejleszté-
sek nyomán a fûtési energia termelé-
sét új berendezések fogják végezni a
már nem is olyan távoli jövõben. Ön is
így látja?

– Erõsen foglalkoztat, hogy idejében meg
kell látnunk a horizonton azokat a dolgokat,
amelyeket ha megismerünk, megtanulunk és
alkalmazunk, nem maradunk le a fõ trendek-
tõl. A világban újabb és újabb technikák je-
lennek meg, a jövõben lehet, hogy nem lesz

SZAKMAI PÁLYAFUTÁSÁRÓL
Miskolcon, a Nehézipari Mûszaki Egyetemen gépészmérnökként végzett, majd a Buda-
pesti Mûszaki Egyetemen szerzett villamos mérnöki diplomát, amit még a Pécsi Tudo-
mányegyetemen közgazdászdiplomájával toldott meg. 1978-ban a DÉDÁSZ-hoz lépett
be, üzemviteli mérnökként kezdte, több feladatkör betöltése után mûszaki igazgató,
majd a cég igazgatója lett.

– Amikor az E.ON-csoporthoz került a DÉDÁSZ és a DDGÁZ is, akkor kerültem
kapcsolatba a gázszolgáltatással – folytatja kérésünkre Gelencsér Lajos pályafutásá-
nak ismertetését. – Az érdekelt különösen is, hogy milyen szinergia van a kettõ között,

mit lehetne olcsóbban és jobban csinálni, ha összehangolnánk a munkánkat. Például a csövek és kábelek nyil-
vántartását egyesíteni lehet, a közterületeken végzett beruházásokat össze lehetne hangolni és így tovább.
Nagyon hosszú múltam van a villamosenergia-szolgáltatásban, ezért felüdülés a gázszakterülettel foglalkozni,
amivel közelebb kerülök az eredeti szakmámhoz – mondta Gelencsér Lajos.

elég, ha valaki be tudja kötni a kazánt, ért a
nyomásszabályozókhoz stb. Elég nagy válság
van az energiaforrások területén. Az látható
nagyjából – és ez nem feltétlen a gázhoz kap-
csolódik, de lehet szoros kapcsolata a gázos
szakmai területtel –, hogy a szolártechnikának
nagy szerepe lehet. Ebbõl villamos energiát
lehet nyerni, de nagyon nehezen lehet tárol-
ni. Vízbontással azonban lehet éghetõ gázt
elõállítani a villamos energiából, és ebbõl a
gázból már lehet termelni meleget és villa-
mos áramot, vagyis a tárolás megoldható.

– Egy másik trend, hogy az energiaellá-
tással szemben – és ez is a villamos oldalról
jelentkezik – egyre határozottabb igény az el-
osztott termelés. Eléggé a végén vagyunk an-
nak a periódusnak, hogy néhány nagy villa-
mos erõmû kell az országnak. Egyre inkább
azt látja üdvözítõnek a szakma, hogy nagyon
sok kisebb erõmûben, generátorban állítsuk
elõ a villamos energiát. Sokkal kisebb háló-
zati veszteség lenne és az üzemzavarok is jó-
val kevesebb kiesést okoznának. Ennek a tech-
nikai háttere is szépen kirajzolódik.

Tehát ma abba az irányba tájékozódunk,
hogy háztartási méretû gázmotorok, késõbb
a tüzelõanyag-cella is tért hódíthat, utóbbi
ráadásul még hangtalan is, kisebb teljesít-
mény esetén is hatékony, jól kezelhetõ. Gázt
használ fel, amibõl hõt és villamos áramot
termel. Ezen a területen várhatóan lesz tenni-
valónk és a Gázközösség tagjainak is érde-
mes ezekre felkészülni. Ahhoz, hogy ezekkel
a technológiákkal dolgozni tudjanak, aján-
lani tudják, elöl kell járniuk. 3–5–10 év táv-
latában meg fognak ezek a technikák jelen-
ni, gondolnunk kell erre. Mert lehet az alap
energiaforrás a nap, a fúzió vagy más, ez a
szakterület érintett lesz benne. Azért említet-
tem óvatosan a hidrogént, mert nem biztos,
hogy a földbõl kiszivattyúzott gázzal fogunk
ötven év múlva is fûteni. Nem biztos, hogy az
utolsó metánmolekulát is fel kell használnunk
unokáink elõl.

Az E.ON és a Gázközösség
közös érdeke

Folytatás az 1. oldalról

A 2012-ben ismét
egyesületi pályázatok!

Jövõ év januárjában az elosztói engedé-
lyesek újra meghirdetik pályázataikat a
tagság számára. Mint azt Bayer Károly
elnök elmondta, a korábbi évek tenden-
ciáit követve a mennyiségi mutatók he-
lyett jövõre is elsõsorban a minõségi
munkákat díjazzák.

Ez alapján újra három kategóriában
írnak ki pályázatot, így díjazzák az inno-
vatív szereléseket, a minõségi tervezõi
munkákat és a tagok marketingtevékeny-
ségét.

Érdemes tehát készülni a pályázatra,
arra, hogy ki-ki megmutassa tudását, te-
hetségét.
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A Baranya megyében található bikali
Puchner Kastélyszálló és Élménybirtok volt
a helyszíne a Gázközösség ez évi rendes
közgyûlésének és hagyományos szabad-
idõs programjának augusztus 13-án. Ta-
lán az új helyszín volt az oka annak, hogy
a korábbi éveknél több tag és családtag-
jaik látogattak el a programra.

A szabályok értelmében az aznapi második
közgyûlést, amelyen negyvenkét tag és a ven-
dégek voltak jelen, Bayer Károly elnök hatá-
rozatképesnek nyilvánította. Az elnök üdvö-
zölte a megjelenteket, majd a jegyzõkönyv ve-
zetésére Takács Gyulánét, hitelesítésére
Leikauf Tibort és Berta Mártont kérte fel.

A közgyûlésre vendégként három tisztelet-
beli tag érkezett meg: Bárczayné Kaveczki
Eszter, a korábbi Magyar Mûszaki Biztonsági
Hivatal igazgatója, Zongor Gábor minõség-
irányítási szakértõ és Somlai Róbert, az E.ON
Energiaszolgáltató Kft. munkatársa. Bayer
Károly átadta a közgyûlésnek az ezúttal távol
maradó Diethelm Mohr E.ON-Ruhrgas-ta-
nácsadó baráti üdvözletét.

Elnöki beszámoló
A közgyûlés elsõ napirendjeként Bayer Károly
elnök tartotta meg beszámolóját a 2010-es
évben végzett munkáról.

– Az utóbbi néhány közgyûlésen mindig
azzal kellett kezdeni a beszámolót, hogy az
elosztói engedélyes számára végzendõ mun-
kák szerzõdéskötése körül, minden jó szán-
dék ellenére, akadályozó tényezõk vannak,

amelyek elhárítása még idõt igényel. Nos,
idén ezt már nem kell mondani – kezdte egy
jó hírrel a beszédét az elnök, majd így foly-
tatta: – Vegyük sorra a történteket. Minden
apró dologra nyilván nem érdemes kitérni,
inkább beszéljünk részletesen a jelentõseb-
bekrõl.

A 2010-es év közgyûlése utáni elsõ jelen-
tõs események az õszi megyei találkozók vol-
tak. Az E.ON részérõl mindegyiken részt vett
Szûcs Ferenc energiamérési osztályvezetõ, aki
a partnerkapcsolatokért felelõs, Tóth László,
aki a konkrét ügyeket viszi, akinek áldozat-
kész munkáját e helyt is szeretném megkö-
szönni és természetesen a régióvezetõk és a
területgazdák. A legfontosabb kérdés a már
említett szerzõdéskötésekkel volt kapcsolatos.
Az E.ON képviselõi ismertették a várható
ütemtervet, a jelenlévõ tagság pedig több ja-
vaslatot tett a végezhetõ feladatokkal, illetve
azok feltételeivel kapcsolatban. Ezeket – is-
mereteim szerint – a megvalósítás során fi-
gyelembe vették.

Amirõl õsszel beszéltünk, annak megvaló-
sítása tavasszal elkezdõdött. Érezhetõ, hogy
a most kialakuló rendszert illetõen mind az
E.ON illetékes munkatársai, mind a tagság
számára vannak újdonságok, amelyek közül
csak egyet-egyet említek. Azoknak az E.ON-
munkatársaknak, akiknek még nincsenek ilyen
irányú tapasztalataik, rá kell érezniük, mit je-
lent a partnerség. Tagjainknak pedig alkal-
mazkodniuk kell egy, a korábbiaktól lénye-
gesen eltérõ ügymenethez. Természetesen
folytatódik az a munka is, amelynek eredmé-

nye cégszinten a partnerkapcsolatok egysé-
ges kezelése lesz.

A szekszárdi szakmai nap
értékelése
Hagyományos szakmai napunkat Szekszár-
don, új helyszínen, 140 fõ részvételével, má-
jus elején rendeztük. Az elõadások megtartá-
sára a gázipar és a rokonszakmák jelentõs
képviselõit sikerült megnyernünk.

Ez alkalommal adtuk át a 2010-es évre
kiírt pályázatok díjait, valamint a tiszteletbeli
tagságról szóló okleveleket. Az eddigi négy
tiszteletbeli tag mellé négy újabbat választot-
tunk. Olyan személyeket, akiknek tevékeny-
sége jelentõs egyesületünk életében. A négy
új tiszteletbeli tag a következõ: Takács
Gyuláné, aki a kezdettõl fogva dolgozik ve-
lünk, értünk. Érdemeit nem kell külön méltat-
ni. Bogáthy Dezsõ, a területi hatóság nemrég
nyugalomba vonult igazgatója, aki a képzé-
sekben szerzett elévülhetetlen érdemeket.
Somlai Róbert, az E.ON Energiaszolgáltató
Kft. munkatársa, akinek figyelmét és támoga-
tását élvezzük, tevékeny közremûködésével
összejöveteleink, rendezvényeink színvonala-
sabbak lettek. Végül, de nem utolsósorban
Zongor Gábor, a minõségirányítási rendsze-
rek ismerõje, mondhatnám apostola.

Változások, tanfolyamok,
etikai ügyek
Változás történt az E.ON hálózati engedélye-
sek vezetésében. Patay László, akinek segít-
sége, támogatása meghatározó volt a part-
nerkapcsolatok megújításában, a megbízotti
tevékenység kiterjesztésében és a szerzõdések
megkötésében, más megbízatást kapott. A két
gázhálózati engedélyest a továbbiakban Ge-
lencsér Lajos irányítja. A vele való megbeszé-
lés világossá tette, hogy az õ figyelmét, tá-
mogatását ugyanúgy élvezni fogjuk.

Örömünkre szolgálhat, hogy az, amiben
úttörõk voltunk, ma már mintaként szolgál.
Tavasszal az ÉGÁZ/DÉGÁZ, néhány napja
pedig a FÕGÁZ keresett meg bennünket, ér-
deklõdtek módszereink, tapasztalataink iránt,
a fogyasztói bekapcsolást és az önátadást il-
letõen.

Áprilisban, az elosztói engedélyesek szán-
dékának megfelelõen, új önátadó tanfolya-
mot tartottunk.

Több éves szünet után ismét elõfordultak
etikai vétségek. Minden tagunkkal szemben
alapvetõ elvárás, hogy betartsa az etikai kó-
dexben foglaltakat. Azt is szem elõtt kell tar-
tani, hogy egy esetleges etikai vétséggel az
elkövetõ nem csak saját magáról, de az egye-
sületrõl is rossz bizonyítványt állít ki.

»»»

Közgyûlés a mozgalmas
és eredményes 2010-es évrõl
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Az elkövetkezõ idõszak
feladatai
A 2012-es év elsõ felében két rendezvényt
szándékozunk tartani. Az egyik a hagyomá-
nyos szakmai nap. Ezt, helyszíntõl függõen,
április végén, május elején tartanánk. Hagyo-
mányos helyszínünk ugyan Szekszárd, de szí-
vesen fogadunk javaslatokat más helyszínek-
re is.

Május végén, június elején következik a
szintén hagyományos, kétévenként megren-
dezett Földgázfórum. Helyszínét a meghirde-
tett pályázat nyertesének javaslataiból választ-
juk ki. Addig, amíg a szakmai napon egy szû-
kebb kört érintõ kérdésekrõl beszélünk, a
Földgázfórumon, adott téma köré csoporto-
sítva, kitekintést szeretnénk adni a világba is.
Tagjaink mindkét rendezvényen nagyon ked-
vezõ feltételekkel vehetnek részt.

Augusztusban tervezzük ismét a közgyûlést,
amelynek helyszínére szintén javaslatokat vá-
runk. Megfelelõ számú érdeklõdõ esetén tan-
folyamok indulhatnak jogosultság megszer-
zésére. Ha igény lesz rá, lehetõséget terem-
tünk vezetõ készülékgyártók jövõbe mutató
csúcstechnikájának megismerésére.

Kitekintés a szakma
jövõjére
A japán atomerõmû-katasztrófa egyes álla-
mokat arra késztetett, hogy átértékeljék az
atomenergia használatát. Ilyen pl. Németor-
szág, amely rövid idõhatáron belül be akarja
zárni atomerõmûveit. Az egyetlen energiahor-
dozó, amivel a kiesõ atomerõmûi teljesítményt
pótolhatjuk, a földgáz. A megújuló energiák,
bár megvan a helyük és szerepük, nem ver-
senytársak, a földgáz fel fog értékelõdni. És
nem csak az erõmûvek esetében.

Olyan technológiák, alkalmazási módok
állnak bevezetés elõtt, amelyek nagy haté-
konysággal és környezetbarát módon bizto-
sítják kisebb létesítmények, családi házak
energiaellátását. Ilyenek: a földgázüzemû
hõszivattyú, a kis teljesítményû kapcsolt hõ-

és áramtermelés, valamint a tüzelõanyag-cel-
lák. Itt lehet nekünk is szerepünk. Ezek a meg-
oldások azonban új, szélesebb területre kiter-
jedõ tudást követelnek meg. Az E.ON német-
országi partnerkapcsolataiban, a gyártók be-
vonásával, már mûködik ennek a tudásnak
az átadása. Ugyanez mûködõképes lehet Ma-
gyarországon is. Mire az új technológiák a pi-
acon lesznek, szükség lesz a beépítést és szer-
viztevékenységet ellátó, jól képzett szakembe-
rekre. Ezeknek a szakembereknek – szándé-
kunk szerint – a tagságból kell kikerülniük.

Tisztelt Közgyûlés! Ha az elmúlt évet rövi-
den akarnám jellemezni, azt mondanám,
hogy a világot ugyan nem váltottuk meg, de
sokat léptünk elõre. Egyre inkább megkapjuk
a korábban hiányolt figyelmet, támogatást.
Megszûnt a különbség a két elosztói engedé-
lyes között, a szerzõdések mindkét területre
köttetnek. Külön öröm, hogy tevékenységünk-
nek híre megy, már többen követni kívánnak
bennünket. Úgy tûnik, szándékaink megva-

lósításának útjában sokkal kevesebb az aka-
dály – zárta éves elnöki beszámolóját Bayer
Károly.

A közgyûlés az elnöki beszámolót nyílt sza-
vazással – ellenszavazat, tartózkodás nélkül –
elfogadta.

Tagfelvételi bizottság
Czétány László, a bizottság elnöke ismertette
a tagság számának változását 2010-ben.
Mint elmondta, a 2010. évi közgyûléskor a
tagok létszáma 169 volt. Az évközi elnökségi
üléseken felvettek öt új tagot, az ELSTER

Méréstecnika Kft-t.,
a HÕKARSZER Kft.-
t, a Király Ker. és
Szolg. Kft.-t, a
Patonai Ép. Gép.
Kft.-t és az IN-GO
Kft.-t. Megszüntette
a tagságát, ill. kér-
te törlését a Gázkö-
zösségbõl három
tag, 10 tag az ismé-

telt felszólítás ellenére a 2010. évi tagdíjat
nem fizette meg, emiatt a Gázközösségbõl ki-
zárták õket. A jövõben nem kérhetik az újbóli
tagfelvételt. Az SKP Kft.-t az etikai bizottság
javaslatára az elnökség – etikai vétség miatt
– kizárta a Gázközösségbõl. Két taggal hosszú
idõ óta nem lehet kapcsolatot teremteni, le-
veleink visszajönnek, telefonon nem érhetõk
el. Az õ ügyükben jogi képviselõnk segít-
ségét kell kérni. A jelenlegi taglétszám 158.
A közgyûlés a bizottság beszámolóját elfo-
gadta.

Etikai bizottság
Mint Leikauf Tibor bizottsági elnök elmondta,
az etikai bizottságnak az elmúlt évben két be-
jelentés alapján kellett meghallgatást tartat-
nia és javaslatot tennie az elnökség felé a két
tag által elkövetett vétség kapcsán.

Az egyik esetben az UNITERM Kft. által
elvégzett gázmérõcseréhez kapcsolódóan
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Új technológiák az energiaipari horizonton

VÉLEMÉNYEK
AZ ÚJ HELYSZÍNRÕL

Bernula Károly pécsi tagtársunk szerint jó volt a
bikali helyszínen rendezett közgyûlés és szabadidõs
nap visszhangja a megjelent tagok körében. Neki is
tetszett az új helyszín, szerinte ezt a szintet és minõsé-
get kellene a jövõben tartani. A vacsora kivételével a
vendéglátás is igen jó volt, ezért úgy látja, hogy a jö-
võben nagyobb részvételre lehet számítani. Mint el-
nökségi tag, támogatni fogja a hasonlóan színvonalas
helyszínek keresését.

Kirch Ervin szerint óriási elõrelépés volt az új hely-
szín, mint mondta, igen kulturált környezetben zaj-
lott az egész napos program. A vendéglátás is jó volt,
kellemes, családias hangulatban telt az egész nap, csak
így tovább – mondta végül Ervin.

Minden évben beszámolunk arról, hogy
az egyik legnagyobb európai gázipari
szakmai konferencián, a GAT-on (Gas-
fachliche Aussprachetagung) milyen új-
donságokat mutatnak be. A Gázközös-
séget idén Bayer Károly elnök képviselte.

Ezúttal az 50. konferenciát rendezték meg,
mintegy háromezer résztvevõvel és 150 kiál-
lítóval. Mint minden évben, úgy most is a „Be-
szélgessünk a gázról!” szlogen mentén vitat-
ták meg a gázpiac új kihívásait, fejlesztéseit,
eredményeit. A konferencia „A technológia
alakítja a piacot!” mottót kapta.

Az elõadók hangsúlyozták: a német álla-
mi törekvések szerinti atomenergia-kiváltás
egyetlen alternatívája a földgáz lehet. A meg-
újuló energiák mellett ez óriási lehetõség a

gázipar számára, sõt, a biztonságos ellátás
magas igénye miatt elsõsorban a földgáznak
kellene elsõbbséget adni.

– A földgáz ma már bizonyítottan környe-
zetbarát és jó hatásfokkal alkalmazható –
mondta Bayer Károly, és hozzátette: – A ter-
vek szerint ráadásul a gázüzemû hõszivattyúk
és a tavaly már ismertetett mikro kwk-k ha-
marabb kerülhetnek piacra, ez nagyon fon-
tos lépés a közeljövõ energiaellátási versenyé-
ben.

A szakmai találkozón elhangzott: ha össze-
hasonlítjuk az áramot és a gázt felhasználó
hõszivattyús rendszereket, az eredmény a gáz
egyértelmû elõnyét tükrözi. Felmerült, hogy az
egyre nagyobb problémát jelentõ zöldáram-
feleslegbõl hatékonyan és környezetbarát
módon fejleszthetõ gáz.

plombálási hiányosságok merültek fel 270
esetbõl 15 helyen, ezáltal lehetõség nyílt a sza-
bálytalan gázvételezésre. Az etikai bizottság

javasolta az elnök-
ségnek, hogy zárja
ki tagjaink sorából
az UNITERM Kft-t.
Erre azonban nem
volt szükség, mivel
a cég tagdíj nemfi-
zetése miatt auto-
matikusan kizárta
magát.

A másik ügyben
az SKP Kft. ellen tett bejelentést az E.ON Dél-
dunántúli Gázhálózati Zrt. egy adott helyszí-
nen felvett jegyzõkönyvben rögzített szabály-
talanságok miatt. A helyszínen talált hét gáz-
készülékbõl egy rendelkezett szolgáltató álta-
li mûszaki ellenõrzéssel, a többi készülék sza-
bálytalanul, gázterv és mûszaki ellenõrzés
nélkül lett kiépítve, továbbá egy db gázkazán
olyan helyiségben került elhelyezésre, mely
megfelelõ levegõellátással nem rendelkezett,
üzemeltetése életveszélyes volt.

A kft. képviselõje részben elhárította a fe-
lelõsséget, részben viszont beismerte. Az eti-
kai bizottság az ügy veszélyessége miatt a leg-
szigorúbb fegyelmi határozati javaslatot tette
az elnökség felé, mely az elnökség által egy-
hangúan elfogadásra is került.

Az elmúlt években, évtizedekben egyre
többször kerül elõ a „fekete” gázszerelés kér-
dése, mely igazán nem tud megoldódni, meg-
szûnni. A Gázközösség egyik fontos feladata,
hogy a tisztességes, a szabályokat betartó tag-
jainak a piacon is próbálja az érdekeit képvi-
selni a „fekete” gázszerelésekkel, az ügyes-
kedõ víz- és fûtésszerelõkkel és egyéb, a fém-
iparban jártas ezermesterekkel szemben. Ha
a „fekete” gázszerelést egy gázközösségi tag
követi el, az is egyértelmûen elfogadhatatlan.
A közgyûlés az etikai bizottsági beszámolót
egyhangú döntéssel elfogadta.

Számvizsgáló bizottság
A számvizsgáló bi-
zottság átvizsgálta a
2010–2011. évi
g a z d á l k o d á s t .
Megállapí tható,
hogy az egyesület
gazdálkodása sta-
bil. A számviteli fe-
gyelem elõírásait
minden esetben be-
tartották – mondta

Kirch Ervin, aki a gazdálkodás tételes kimuta-
tását is ismertette. A közgyûlés a beszámolót
egyhangú döntéssel elfogadta.

A partneri együttmûködés
jelen helyzete és a várható
fejlesztések

– Korábban megfogalmaztuk azokat az el-
várásokat, amelyeket az E.ON mint szolgál-
tató és a Gázközösség mint partner az
együttmûködésünk során egymástól elvárnak.

Három ilyen terület van, amelyet fejleszteni
szeretnénk: az ügyfélkapcsolat javítása, az elé-
gedettség növelés; a hálózati mérési veszte-
ség csökkentése és a költségek csökkentése.
Ezeket a feladatokat ki kellene terjeszteni az

E.ON Közép-dunántúli Gázhálózati Zrt. terü-
letére is – kezdte felszólalását Tóth László, az
E.ON Regisztrált Szerelõi Rendszer (RSZR)
koordinátora, majd így folytatta. – Az új mé-
rõfelszerelések mellett szeretnénk kiszervezni
a – korszerûsítések esetén a szükség szerinti –
meglévõ mérõk le- és felszerelését is. A na-
pokban postáztuk el az új szerzõdéseket. Jó
lenne, ha minél többen elvégeznék az önáta-
dói tanfolyamot is, mert ezáltal lerövidülne az
átfutási idõ a bekapcsolásig, ami szintén nö-
velné az ügyfelek elégedettségét.

A lejárt hitelességû mérõk, illetve a nyo-
másszabályozók cseréjét is szeretnénk a part-
nereknek kiszervezni. Itt az E.ON Hálózati
Szolgáltató Kft. által el nem végzett munkák
jöhetnek számításba. A mérõk esetében vár-
hatóan az év végén kerülhet sor erre. A 2011.
évi nyomásszabályozó-cserék 2012-re lettek
átütemezve.

Amit még szeretnénk, hogy bekapcsolód-
jatok a tartozások miatti mérõleszerelés, és a
tartozás kiegyenlítése utáni visszaszerelések
lebonyolításába. Ennek feltétele az informa-
tikai fejlesztés, ami sajnos csúszik. Lehet, hogy
csak a jövõ év márciusára tudják kidolgozni
a munka menetét.

Az E.ON-nak többmilliárdos kintlévõsége
van, ez óriási összeg. Mindenképpen lépni
kell, ehhez is kell a segítségetek. A kikapcso-
lás nem hálás feladat, lehet, hogy a Gázkö-
zösség esetében csak a visszakapcsolások te-
kintetében kellene gondolkoznunk.

A Gázközösség bizalmi helyzete pozitívnak
mondható, a korábbiakhoz viszonyítva az eti-
kai ügyek lecsökkentek. Bízom benne, hogy
a jövõ évi közgyûlésen ismételten pozitív vál-
tozásokat tudok említeni, a partneri kapcso-
latokról jó dolgokat tudok majd mondani.
Ehhez kívánok jó munkát és jó partnerséget –
mondta végül Tóth László.

Bayer Károly megköszönte a hozzászólást
és Tóth László munkáját.

Az elnök megköszönte a részvételt és a
közgyûlést bezárta.



6 · Hí r l e v é l

A sokszor személy-
telen elektronikus
levelezés vagy tele-
fonos megbeszélés
helyett, a gázipari
szakma munkakul-
túrájának megfele-
lõen legalább éven-
te egyszer elõnyben
kell részesíteni a
személyes találko-

zókat. Mint azt Bayer Károly elmondta, a fel-
sõ vezetés is támogatja a partnerkapcsolatok
fejlesztését.

– Fontos, hogy az E.ON-os munkatársak sze-
mélyesen találkozzanak a partnerekkel, így
könnyebben valósíthatjuk meg azokat az elkép-
zeléseket, amelyeket a kölcsönös elõnyök és az
egyenrangú viszonyok mentén fogalmaztunk
meg – magyarázza a Gázközösség elnöke.

Idõközben az együttmûködések formái is
változtak, új eljárási rendek léptek életbe, de a
tapasztalatok szerint az ezekhez való alkalmaz-
kodás, az új technikák integrálása egyre job-
ban megvalósul. Ennek köszönhetõen is a fel-

Õszi megyei találkozók: kötetlen
megbeszélések, pozitív visszajelzések

Katz Lajos faddi tagtársunk kérdésünkre a
szekszárdi megyei találkozón hallott témák-
ról a következõket mondta.

– Fontos napirend
volt, hogy tájékoz-
tatást kaptunk arról,
hogy az E.ON-nak
mik a tervei a gáz-
mérõk és a nyo-
másszabályozók
cseréjével kapcso-
latban 2012-re és
2013-ra. Ezzel kap-
csolatban felmerült,

hogy lenne igény arra, hogy egyszerûbben,
kevesebb követelmény teljesítésével történje-
nek ezek. Sajnos kevés az új bekötés is, van-
nak, akiknek már nem éri meg az ISO fenn-
tartása. Ezzel szemben feketén szerelõ meg
sok van, és nem nagyon van ellenszerünk ez
ellen a Gázközösségben, meg az E.ON-nál.
Felmerült az a javaslat is, hogy az E.ON által
kért bizonylatokat lehessen számítógépen is
kitölteni, ne csak papíron, tollal. Van, aki sze-
rint az elõbbi módon egyszerûbb és gyorsabb
lenne. Az is elhangzott, hogy a következõ lé-
pés a digitális felületen való kitöltés lehetne.

adatok végrehajtása és delegálása is felgyor-
sult, amelynek egyértelmûen mindkét fél, de leg-
inkább az ügyfelek a nyertesei. Ezeken a meg-
beszéléseken sokszor olyan tapasztalatokat,
visszacsatolásokat lehet szerezni, amely mind a
megbízónak, mind a vállalkozónak tisztázó ere-
jû, és a késõbbi együttmûködést javítja.

A megyei találkozókon egyébként a tag-
ság mintegy 30 százaléka vett részt, amely
más, hasonló rendezvényekhez képest jó
aránynak számít.

A megbeszélések egyik eredménye, hogy
a vállalkozók visszajelzései alapján az E.ON
nyitott arra, hogy a partnerek egyfajta raktár-
funkciót is ellássanak – különösen a mérõk
tárolása kapcsán –, ugyanis így jelentõs mér-
tékû üzemanyag-megtakarítást érhetnek el,
nem beszélve az ügyfelek elégedettségérõl.

Bayer Károly a találkozókon a legtöbb eset-
ben pozitív visszajelzéseket kapott: részletes
információkat tudtak átadni, konkrét megva-
lósulásokról beszéltek, és olyan tervek hang-
zottak el, amelyek várhatóan beépíthetõek
lesznek az együttmûködésbe. A találkozókat
jövõre is megszervezik.

– Sok szó esett az önátvételrõl, egyrészt tájé-
koztatást kaptunk, másrészt voltak kérdéseink,
javaslataink. Nekem, aki Siófokon és környé-
kén dolgozok sokat, külön problémát jelent,
hogy a megye szélén vagyok, Kaposvártól igen
távol, és igen nagy költséget és idõveszteséget
okoz a központba való ingázás a gázmérõcsere
esetén. Azt beszéltük meg, hogy ezen próbá-
lunk javítani azzal, hogy kisebb raktárkészletet
kapunk és havi elszámolással végezhetjük ezt
a munkát – ismertette a siófoki megyei talál-
kozó egyik témáját Dobor Ferenc, a Kögáz
Somszer Kft. vezetõje. Mint mondta, a nyilván-
tartás kisebb hibáját is szóvá tették, amit azóta
már kijavítottak. Meghallgatták a kiszervezett
munkákkal kapcsolatos tájékoztatót is, ami saj-
nos nem tartalmazta az a jó hírt, hogy idén
kapnak feladatokat.

– Pécsett két kiemelt témánk volt – mondja
Murányi Sándor, a Murányi Kft. ügyvezetõje.
– Az új E.ON-os nyomtatványokkal kapcso-
latban jeleztük, hogy nem elég célirányosak
és konkrétak, és bár továbbra is sok mindent
kell ráírni, arra nincs elég hely. Ennél fonto-
sabb volt, hogy részletes eszmecserébe bo-
nyolódtunk arról, hogy szabad-e végezni gáz-

ipari mûszaki-biztonsági felülvizsgálatot. Egé-
szen pontosan, hogy a kikapcsolás utáni
visszakapcsolásnál elvégezzük-e ezt? A gáz-
rendszerek egy része ugyanis borzasztó álla-
potban van, de sok a gond az égésilevegõ-

ellátással is. Gya-
kori, hogy a gáz-
rendszer létesítése
óta átépítések vol-
tak a házban, nyí-
lászárókat cseréltek
vagy éppen párael-
szívó ventillátorokat
építettek be. Gon-
dok adódnak a
gázrendszer flexibi-

lis szerelvényeinek állapotával is és a gáztö-
mörséggel, bár utóbbiak viszonylag jól kont-
rollálhatók. Azon vitatkoztunk, hogy szabad-
e csinálni a felülvizsgálatot vagy sem? Nem
vállalva a felelõsséget tagadjuk-e meg, hogy
ezzel is késztessük az illetékeseket a jogi sza-
bályozás hiányosságainak felszámolására? Én
azon az állásponton voltam, hogy a fogyasz-
tót egy bizonyos határig segíteni kell. A hosszú
évek tapasztalatai alapján fel lehet mérni re-
álisan, hogy a rendszer hordoz-e számottevõ
veszélyt vagy sem. A sokat emlegetett felelõs-
égi mátrix megalkotása és a szereplõk által
történõ elfogadása sokat segítene ezen a te-
rületen is. Az évek alatt jelentõsen csökkent,
de még mindig jól érzékelhetõ a vállalkozók
és az E.ON munkatársainak eltérõ reakciója
a problémák felismerése, megfogalmazása,
és az ezek megoldására hozott döntések, in-
tézkedések határozottságában, gyorsaságá-
ban. Nyilvánvalóan ez részben természetes, de
minkét fél észrevehetõen lassan átvesz a má-
siktól gondolatokat és ez hasznos – mondta
végül Murányi Sándor, a Gázközösség elnök-
ségi tagja.

Sántha Károly, az
Alba Fitter Kft. veze-
tõje: A székesfehér-
vári találkozó hasz-
nos volt, jót beszél-
gettünk a kollégák-
kal. A fõ téma az
önátvétel volt, szó-
ba kerültek olyan
részletek a raktáro-
zással és mérõle-

szereléssel kapcsolatban, amiket tisztázni kel-
lett. A megbeszélés után külön körlevelet kap-
tunk Tóth Lászlótól, így most már egyértelmû
lesz az eljárás, helyére került a dolog. A többi
téma inkább apróság volt. Jó hír, hogy a
megyei találkozón is szóba hozott adategyez-
tetésben feladatot kaptak itt a megyében az
egyesület tagjai az E.ON-tól.

Bár már nem elõször szervezett a Gázközösség megyei találkozókat, érdemes évrõl
évre elismételni, hogy mi is ezeknek a célja. – Immáron tízéves múltra tekintenek vissza
ezek a találkozók – mondja Bayer Károly, a Gázközösség elnöke. – Annak érdekében
tesszük, hogy a tagság, és a két gázengedélyes partnerkapcsolati feladataival megbí-
zott munkatársai kötetlen formában beszélgessenek az aktuális igényekrõl, kérdések-
rõl, javaslatokról.
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A Gázközösség tagjai számára egy éve a
E.ON Közép-dunántúli Gázhálózati Zrt.-
nél is lehetséges az önátadás és a cég
által kiadott munkák elvégzése. Berta
Mártont, a kaposvári régió vezetõjét a
tapasztalatairól kérdeztük.

– Az elmúlt egy évben
mindkét fél részérõl
nyitottságot és aktivi-
tást tapasztaltam. A
Gázközösség tagjai
eljöttek a tájékozta-
tókra, jól érzékelhetõ,
hogy a már meglévõ
mûszaki jogosítvá-
nyaikat jobban akar-
ják kamatoztatni. Mi-

vel kevesebb Somogy megyei kolléga van az
egyesületben, érthetõ módon a baranyai, tolnai
területekrõl is érkeztek vállalkozók. De ahogy a
közép-dunántúli területen is egyre többen szerez-

A különbözõ tevékenységek kiszervezé-
se kapcsán az E.ON 3 + 1 elvárást fogal-
mazott meg, amelyek teljesülése elen-
gedhetetlenül fontos az E.ON és a Gáz-
közösség tagvállalkozásai közötti kétol-
dalú együttmûködéshez.

Tóth László, az E.ON Regisztrált Szerelõi Rend-
szer (RSZR) koordinátora hangsúlyozza, az
együttmûködés alapja, hogy mindkét fél elõ-

nyöket élvezzen a
közös munka során,
azaz mindenki nyer-
jen. Így például a
Gázközösség tagjai
hosszú távon is ki-
számítható megbí-
zásokat kaphatnak,
azaz piacot szerez-
hetnek, amely a mai
gazdasági helyzet-

ben sokszor életbevágóan fontos számukra.
És hogy mit kér az E.ON? – Hálózati mé-

rési veszteségcsökkentést, az ügyfél-elégedett-
ség érezhetõ javulását, valamint általános mû-
ködési költségcsökkentést. Ezekkel együtt pe-
dig a munka- és balesetvédelem maximális
betartását! – Az elvárt színvonalhoz pedig a
megfelelõ díjazás is társul, amelyet az elmúlt
évben újonnan megkötött keretszerzõdések
garantálnak, ma már azonos feltételek mel-
lett mindkét gázhálózati cég esetében.

Új bekapcsolások
Az idei esztendõre beállt a rendszer ezen a
területen, így az új bekapcsolások nagy ré-

szét már a Gázközösség tagjai végzik. Ennek
oka lehetett, hogy a korábbi években az E.ON
Dél-dunántúli Gázhálózati Zrt. területén már
voltak ilyen tapasztalatok, ezért itt sokkal gör-
dülékenyebben teljesültek a feladatok. Ugyan-
akkor az E.ON Közép-dunántúli Gázhálózati
Zrt. területén van még mit javítani. A teljes te-
vékenység már az idei év elejétõl az új együtt-
mûködési rendszer szerint zajlott, mindkét fél
megelégedésére.

Szolgáltatás szüneteltetése felhasználó kérésére
Idén indult el a munka, de a tapasztalatok
szerint csak augusztustól mondható, hogy tel-
jes egészében a Gázközösség feladata. Az új
rendszer szerint az E.ON örömmel nyugtáz-
ta, hogy a tagság jól végzi a munkáját, a fo-
gyasztóknál nincs szabálytalan vételezés vagy
gázszivárgás stb.

Erõsödött az ügyfél-elégedettség is: a fo-
lyamatok felgyorsultak és lényegesen rugal-
masabban zajlik az ügyintézés a fogyasztó
szempontjából. – Ezt a folyamatot jól támo-
gatja, hogy a társaság honlapjáról letölthetõ
nyomtatvánnyal az ügyfél meghatalmazást
adhat a szerelõ számára, aki egymaga intéz
onnantól minden adminisztrációt is, ez pedig
a fogyasztó számára felbecsülhetetlen érték-
kel bír – magyarázza Tóth László, aki szerint
azzal a döntéssel, hogy a mérõk visszaszere-
lését is a vállalkozás végzi, számottevõ költ-
ségtõl kíméli meg az E.ON-t.

Adatpontosítás
Új feladat és egyelõre csak nehezen tervez-
hetõ, de ez évben az E.ON Dél-dunántúli

Kiszervezések: 3 + 1 elvárás
Gázhálózati Zrt. területén mintegy 22 ezer fo-
gyasztási helyen kell majd a mérõk és nyo-
másszabályozók adatait pontosítani.

Lejárt hitelesítési mérõ-
és nyomásszabályozó cseréje
Ezen a területen csak részben valósult meg az
elvárás. A nyomásszabályozók cseréjét a gaz-
dasági válság begyûrûzõ megszorításai miatt
késõbbre tolta a társaság. Mérõcserével pe-
dig csak azokat a vállalkozásokat bízták meg,
amelyeknek már korábban is élõ szerzõdése-
ik voltak erre a tevékenységre. Ugyanakkor
itt is csak azokban az esetekben, amelyek ko-
rábbról visszamaradtak.

– A jövõ évben viszont sok mérõcsere vár-
ható, a Gázközösségre nagy szükségünk lesz
– hívja fel a figyelmet Tóth László. A közbe-
szerzés a jövõ év elején indul, a dél-dunántú-
li területen mintegy 48 ezer, a közép-dunán-
túli területen pedig kb. 46 500 mérõ cseréje
válik esedékessé.

Tartozás miatti ki- és visszakapcsolás
A legfrissebb információk szerint egy informa-
tikai fejlesztés miatt még kitûzött idõpont sincs,
így egyelõre nem tudni, mikor indulhat ez a
megbízás.

Megfelelõ munkavédelem a tagvállalkozásoknál
Az elmúlt évben mindösszesen egy munkabal-
eset volt, amelyen szerencsére személyi sérü-
lés nem történt. A vállalkozó is csak részben
volt okolható, ugyanis a tulajdonos nem tá-
jékoztatta a változásokról, a vállalkozó ugyan-
akkor nem ellenõrizte le a családi ház teljes
gázrendszerét.

– Tanulság, hogy nem szabad elhanyagol-
ni a teljes rendszer ellenõrzését a munkálatok
megkezdése elõtt – tette hozzá végül Tóth
László.

nek jogosítványokat a tanfolyamokon, ez ki fog
egyenlítõdni. Ha van kellõ létszám, készek va-
gyunk a tanfolyamok indítására.

– Az újdonság bevezetése néha nehéz-
ségekkel jár, itt hogy ment?

– Minden kezdet nehéz, ezt most is tapasz-
talhattuk, de a kezdeti lassúság után egyre
gyakorlottabban vettek részt a folyamatokban
a munkatársaim és a Gázközösség tagjai is.
Egyre jobban beletanult mindenki, a vállal-
kozók ráéreztek annak ízére, mennyivel gyor-
sabb és egyszerûbb az önátadás, akik késõbb
indultak, azok is, látván, hogy másoknak hogy
megy, igyekeztek felvenni a tempót. Ez volt az
alapozó év, 2012-ben már gördülékeny, jó
együttmûködést várok.

– Várhatóan hogyan alakul a mérõk és
nyomásszabályzók cseréjének kiadása?

– Még nem tudjuk pontosan, de arra törek-
szünk, hogy mennyiségben is, idõben is elõre
tervezhetõ legyen a vállalkozások számára ez
a tevékenység.

Az együttmûködés tapasztalatai Épületgépészeti Hegesztési és
Technológiai Klaszter alakult
A Magyar Épületgépészek Szövetsége Ipari és Techno-
lógiai Tagozata kezdeményezésére a közelmúltban
megalakult az elsõsorban az ipari és technológiai he-
gesztési feladatokat végzõ épületgépész vállalkozá-
sok összefogására törekvõ Épületgépészeti Hegesztési
és Technológiai Klaszter.

A klaszter központi feladata a hegesztésekhez
kapcsolódó ismeretterjesztés és oktatások szervezése,
valamint a minõsítésekre való felkészítés. Mindezt úgy
kívánják elérni, hogy az igen jelentõs minõsítési ter-
hek a klaszter tagjai számára mérséklõdjenek.

A klaszter irányító testületének tagjai Vajthó Gab-
riella, Szathmáry Béla, Berta Attila, Zongor Gábor, az
elnök Pánger László. A klaszter együttmûködést tervez
többek között az Óbudai Egyetemmel, a Magyar Ener-
gia Hivatallal, a Magyar Hegesztéstechnológiai Egyesü-
lettel, és pályázati lehetõségeket keres tagjai számára
a technológiai fejlesztés és a minõségirányítási rend-
szer létrehozása területén. A klaszter munkáját a Ma-
gyar Épületgépészetért Kft. segíti, amely a Magyar Épü-
letgépészek Szövetsége szolgáltató szervezete.
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Immár hagyomány, hogy a Hírlevél év végi számában megkérdezzük az egye-
sület tagjait, hogyan látják az elmúlt évet és mit várnak a következõvel kap-
csolatban. Idén sem teszünk másképpen.

A móri székhelyû
Gázregulátor Kft.
gázfogadó állomá-
sok karbantartásá-
val, tervezésével és
telepítésével foglal-
kozik. A DDGÁZ te-
rületén, Fejér me-
gyében a 80-as
évek közepétõl fo-
lyamatosan részt

vett a földgázprogramban, települések gáz-
hálózatának kiépítésében. Frey József ügyve-
zetõ és mûszaki vezetõ hangsúlyozta, hogy
vállalkozása 2005 óta az E.ON hivatalos be-
szállítója, amelyet pályázatok útján nyert el.

– Ha az elsõ – négy évvel ezelõtti pályázat –

Az épületgépészeti tervezéssel és kivitelezés-
sel foglalkozó Körex Kft. ügyvezetõje,
Körösztös Imre a következõképp értékelte a
2011-es évet: „A válság következtében az üz-

leti fejlõdés üteme
lelassult. Minket ez
annyiban érintett,
hogy ugyanazért a
bevételért több kilo-
métert kellett futni.
Míg régen elegen-
dõ volt Pécsett és
Baranyában dol-
gozni, most a mun-
kánk kiterjedt egé-

szen a Székesfehérvár–Budapest vonalig.” El-
mondása szerint azonban idén is akadt érde-
kes szakmai feladat a régióban, például egy

Milyen volt 2011? Mit várhatunk az új évtõl?

idõszakának építési volumenét veszem alapul,
és azt tekintem 100%-nak, akkor most, 2011-
ben 20%-kal csökkent a megrendelések állo-
mánya. A válság és a pénztelenség következ-
tében drasztikusan csökkent az építési kedv a
magánszemélyek részérõl, s ezáltal az építési
megbízás is az E.ON részérõl – teszi hozzá. –
Ettõl függetlenül folyamatosan tudunk mûköd-
ni.

Az ügyvezetõ a 2012-es évvel kapcsolat-
ban kissé borúlátó, azonban bízik abban,
hogy túl lesz az ország a nehézségeken, mér-
séklõdni fog a válság, beindul a gazdaság
motorja, és ezáltal nagyobb lesz a beruházá-
si kedv is. Ahogyan õ fogalmazott: optimistá-
nak kell lenni és hinni kell abban, hogy fenn
tudunk maradni.

Drasztikusan csökkent az építési kedv Németh Richárd, a Heat Hungary Kft. ügyve-
zetõje az idei év eredményeit értékelve lapunk-
nak elmondta, hogy az elsõ félév utolsó fele
optimistábbá tette a megrendelésállomány
nagysága szempontjából, de végül ezek az
elvárások nem igazolódtak az év végén.
„Szakmailag a második félévtõl csökkent a
minket érintõ beruházások mennyisége. Ettõl
függetlenül az eredményeink némileg jobbak
lesznek, mint tavaly, éppen elérik a várako-
zásokat” – tette hozzá. A jövõ év kilátásait il-
letõen az ügyvezetõ úgy nyilatkozott, hogy
stagnálás várható, és adott esetben – a vál-
ság következtében – könnyûszerrel vissza le-
het esni arra a szintre, ahonnan 2008–2009-
ben indult a cég. Németh Richárd úgy véli,
hogy esetükben azért a nehézségek kivédhe-
tõek, hiszen a cég profilját a gázipari mûsza-
ki innováció és a speciális gázipari termékek
kereskedelme határozza meg. Említése sze-
rint volt már arra példa, hogy egy fejlesztett
termék miatt nagyobb szállítói megrendelést
kaptak, amely jelentõsen ellensúlyozta azt a
visszaesést, amit más termékek kereskedelmé-
ben tapasztaltak. „Tehát fejleszteni minden-
képpen kell, és ilyenkor érdemes is! Ehhez sok
esetben nem pénz kell, hanem ötlet. A szak-
mai tõke a cégben megvan hozzá.”

2011 is hozott szép
szakmai feladatokat
Bárdosné Scherer Éva a ’70-es évek óta dol-
gozik tervezõként. Egyszemélyes cégében vál-
lalkozóként végzi mûszaki tervezõi és tanács-
adói tevékenységét. Bár nõként, egyedül nagy
kihívás talpon maradni ebben az „elférfiaso-
dott” szakmában, õt komoly megbecsülés
övezi, ezt tükrözi az is, hogy 2010-ben „Az év
legjobb tervezõjének” választották meg az
egyesületben. Scherer Éva meglátása szerint
az elõzõ évekhez képest kevesebb volt a mun-
ka, rosszabb a mérleg, de ettõl függetlenül
voltak szép feladatok 2011-ben is. „Az idei
év legnagyobb szakmai eredménye a pécsi
Szántó Kollégium vízcsatornarendszerének és
a Pannon-Pharma gyógyszergyár 800 kW-os
kazánházának tervezése volt.” Úgy véli, hogy
lesz még visszaesés, nem vagyunk túl a vál-
ságon, de bízik abban, hogy 2012-ben leg-
alább az meglesz, ami idén volt. Habár hoz-
zátette: „Nem hiszek benne, inkább csak bi-
zakodom.”

A mûszaki innováció
jelenthet kiutat

A KÖGÁZ Kanizsa Épszer Kft. több, mint 30
éves tapasztalattal rendelkezik a közmûháló-
zatok, gázvezeték-csatornák kiépítése és sze-
relése terén, továbbá mélyépítéssel, építõipari
és épületgépészeti szerelõipari tevékenység-
gel is foglalkoznak a cégnél. A jelenleg 44
alkalmazottat foglalkoztató Gyenese Endre el-
mondása szerint „Az idei év nem volt a leg-
jobb, de nem leszünk veszteségesek. Az ár-

A futott kilométerek nõttek a kocsikban
vágóhíd gázrendszerének tervezése, amely a
gázra épülõ élelmiszer-technológia fejlõdése
következtében szakmai felkészültséget köve-
telt meg a tervezõktõl is. A pécsi épületgé-
pész 2012-ben javulásra számít: „Abban bí-
zom, hogy javulni fog a magánépíttetõi kedv,
mert az jelenleg nagyon visszaesõben van, de
már látszik az alagút vége, hiszen egyre több
magánberuházó érkezik hozzánk.” Vélemé-
nye szerint a gazdaságélénkítést tudnák szol-
gálni a pályázatok is, amennyiben a kiírást
követõen nem fogyna el egy nap alatt az erre
szánt pénz, hiszen ez gyakorlatilag demorali-
zálja a piacot. „Hasznos lenne, ha a kormány
– a napkollektorokon kívül – a fûtéskorszerû-
sítésre és a kondenzációs kazánok beépíté-
sére is írna ki pályázatot. Ez a teljes ágazatot
pozitívan érintené.” – mondta Körösztös Imre.

Jövõre hasonló vagy rosszabb kilátások
bevételben és a nyereségben is kb. 20%-os
visszaeséssel lehet számolni.” Az ügyvezetõ a
jövõ évvel kapcsolatban nem nyilatkozott op-
timistán, gazdasági szempontból az ideihez
hasonló vagy rosszabb kilátásokra számít.
Némi elégedettséget érez az miatt, hogy a
Gázközösség 2010-re meghirdetett szakmai
versenyén elnyerték „Az év leginnovatívabb
kivitelezõje” címet.


